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Z á p i S· 

z 5. zes~dání VGdeckého kole 6ie peda3ogiky a psychologie ČSAV, 

které se konelo dne 31 .5.1978 · 

Přítomni : čl • ~-o r • J • Lir: ha r t , pr o_ . d :::-• v • 3r i c h ta , es c • , doc . dr • :": • 

t·:; , c-::: d d - Yl-- 1 " 0 d 1 •• K d ' c~ 
.ozmé.!n, ...,c., oc. r ..... . _.o ,•..,,.:,c., oc.ur •.. •• o ym, ~c., 

prof .d r . J .Kujal,C.:,c. ,d:::-.J.Kov(.č,D!"Sc. ,doc.dr.R.Opa

ta,CSc. ,čl . kor.~ .Skalková 

.·řizváni: dr.2 . Fraňková,CSc . 

O;n.luveni: pro.i.. .dr.0.3aláž,DrSc. ,p:::-o .ing.V . Císař,CSc. ,doc . 

ing.J.Červenka,C3c.,doc.dr.J.Firer,CSc
.,akadcmik 

O.Pavli~,doc.dr . r . Radil,CSc ., doc.dr.J . Cepelák,CSc., 

doc.dr.J.Skalka,DrSc. 

Zasedání vědeckého kolegia zahájil a řídil jeho předseda 

člen korespondent J.Linhart. 

1. Příprava vědeckých pracovníků 

Pro l' . dr. D. Kujal předložil píseE'lý materiál, který komento\al . 

,.1ateriál byl podrobně projednán na schůzi pedagogické komise 

vědeckého kolegia. S. prof. Kujal seznámil přítomné se závěry 

jednání. Dále předložil písemný materiál s. doc.d1•.0pata a též 

upoz ornil na nejdůležitější body. 

V diskusi, které se zúčastnili všichni přítomní členové VK bylo 

konstatováno, že předložené materiály jsou velmi hodnotné a dob

ře připravené. Zabývají se otázkami vfdecké výchovy v oblasti 

pedagof.,i ~cy. V zó.ří podle plánu ;,ráce VK se tnto problematika 

~mde projednávat znovu se zaraěřením na psychologii. Bylo dopo

ručeno se v září znovu vrátit k doporučením pedagogické komise, 

které do té doby budou ještě dopracovány. Bylo též doporučeno 

vytvořit pro zpracování analogického materiálu za psychologii 

prdcovni skupinu, která připraví podkladový moteriál pro jednání 

V I:. v září. 

lfoneseni: 

V~decké kolegium 

1. so souhlaoom přijalo m~teriály předložené s. prof.B.KujnleM 

a s. doc. H. Opatou 

2. jmenuje fJrncov n:í sk ,pinu pro pypracování podklaclov~ho mt teť in

lu Zf: obor psychologie ... Do této slcupiny byli jmenováni aR. 

čl.~or.J.Linhart (nobo jeho zástupce), doc.J.Čdp, dr.J.Jrnuc 

a dr, Hudačok 
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3. dc~oručuje, a~y dr. Kováč zujistil na Slovensku obdobnou 

pracovní sk..:pinu, která by se sešla ještě v i:'.ervnu. O ja

j:n sl ožení a čir.nos ti bude dr. Kováč inf ormo·.Jat V.C :for
~c ... copisu 

4. dcporučuje zabývat se přípravou vědec:-:ých pracovnítů na 
jedn6ních. VK alespoň lx ročně (ve 2. pololetí) v celé ší

ři, V jeho komplexnosti a s ohl~dem na reálné po~mínky 
,. doporučuje všem Vůdeckovýzllumným pracovištím a vysoký~ 

š ~cl1~, n& nichž sa organizuje výc' ova nových vědeckých 

prscov~í~ů z oboru ~ed~gogika, aby důkladně projednaly a 
přijaly přísluš~á o~ztření na zvyšování účinnosti a kvali 
ty ~éio výchovy, aby z ~jiDtily dostatečný počet kvalitních 
šk~litelů, orgenizovaly ko:ektivní formy přípravy vědeckých 

;,recc,vnH.:O. atd. V to:nto smyslu připraví s. prf . Kujal dopis, 
který buče zaslán na příslušná pracovišt~ 

6. aoporučuje previdalr.é Konání seminářů školitelů a to alespoň 
jede;ikrát v roce se zaměřením na postupné zkvalitňování vý 

chovy nových vtdeckých pracovníků v oboru pedagogických věd . 

?e~agcgický Ú3tav J.rt .K. ČSAV je povčřen organizováním těchto 

seminářů. 

2. PřipYava návrhů ne ud~lení státních vyznamenání a čestných 

pl1kat Č3AV členů~ a pracovník')m ČSbV k životním jubileím 

v I. pol~leti 1979 

Vědecké::u kolegiu nebyly předloženy žúdné návrhy • 

j. Účast čsl. delegace na XIX. kongresu aplikovnné psycholo 

g:.e v i!,nicliově •,e dnech )o,7 ._ 5 .8.1978 

Informaci podalo s . čr . ir~ňko·,á . ČSSR oficiálně Zústoupena 

není, n0ní ~leP.em pořédGjící organizace . Akti~r.ím účastníkem 

Jednoho ze 84 symposií je prof . Vaněk. V diskusi byla zdů~az

n_nG nutnost ÚČ3sti čsl. delegace n8 této konferenci. 

··E::nes.aní: 
vědecké kolecium 

a) pověřJje dr. S. Fraňkovou, aby n~ presidiu Cs V zji tila 

možnosti pro vyslání zástupce CsSR na kongres do ťnichova 

J 
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b) doporučuje jmenovat dr. S. Froňkovou vedoucí čsl. deleeace 

c) pověřuje dr. Fraňkovou, aby v červnu na zasedání ./K podala 

informaci o stavu ~ríprav 

4 . Informace o semináři UNESCA "O přípravě vědeckých pracovníků 

a specialistů k tvůrčí činnosti 

Inform~ci měla ~odat doc. Pešinová, která se však zasedóní ne

zúčdstnila. Informaci podal prof. J.Linhart . Bylo navrženo roz

šířit počet účastníků - psychologů a pedagogů. Za pedagogiku byl 

zatím jmenován pouze dr. Semrád . Seminář pořádá odd. výchovy 

kádrů ČS~V ve dnech 23. - 27.10.1978 v Liblicích na téma "Přípravo 

vědeckých pracovníků a specialistů s vysokoškolským vzdllánim 

k tvůrčí činnosti~ř,1ezinárodní seminář RVHP) 

Usnasani: 
Vědecké kolegium 

žádá vedoucí jodnotlivých sekcí , aby připravili na pří~tí za

sedání věda~kého kolegia zprávu o přípravách konference. 

5. Hodnocení ediční činnosti v oblasti neperiodických publi

kací v oboru~pedagogika a psychologie 

Doc. ::ozman seznámil přítomné s materiélem, který byl předložen 

ER ČSAV. Doc. Opata podal informaci o jedn{ní pedagogické komi

se na toto téma. V materiálu týkajícím se pe~~goeických publika

cí byly shledány některé nepřesnosti, ktoré budou opraveny • 

Usne3eni: 
Vědecké kolegiWD. 

a) souhlasí se zněním hodnotící zprávy pro 3R C3AV, týkající se 

psyc'.,oloGických publik8CÍ 

b) 11kládá dr . ':;ernrádovi upravit některé údaje ve zprávě týkojící 

se perJaco 1:ických publikací 

c) :.:;ouhlosi s návrhem ediční komi. e VK, aby hodnoceni ediční 

činnosti v oboru podegoeikEl v pfíštím roce provedl dr. Semrád 

za spoluÍJráce dr . Píckové 

d) ukládá edjčni komisi, aby na podzim r. 1978 předložila 

VK výhledový plán publikační činnosti 
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6. Jloženi redakční rady časopisu Československá psychologie 

Byl předložen návrh n~ .nové složení redakční rady časopisu 
Csl. psychologie. Uávrh byl projednón a schválen. 

't.;snesení: 
il.ědecké kolegium 

8) souhlasí s předloženým návrheo členů redakční rady Čsl. 
psycn.oiogie 

b) ukládá sekretariátu VK předat návrh ke schválení ER ČSAV 

7. Edič~í záležitosti 

Doc. Hozman podal informaci o jednání ediční komise VK. 

A. J.A.Komenský: Opera didactica omnia, sv. 15/1.Žádost 
nakladatelství Academia o jmenování nového vědeckého 
redcktora. 

Usnesení: 

Vědecké kolegium 
jmenuje vědeckým redektorem pro vydání sv. 15/1 J.A.Komenský: 
Opera didactica omnia prof. cr. Kamínkovou 

3. Návrh na rozšíření lektorského sboru pro Spisy J.A.Ko
menského 

Usnesení: 

Vědecké kolegium 
souhlasí, oby lektorský sbor byl rozšířen o ss. doc. Jaroslava 
Poráka, CSc.,Katedra českého jazyka FF UK, Praha, doc. dr . 
Eduarda Petru,CSc., Katedra českého jazyka a literatury FF 
fakulty Olomouc a doc. dr. Jaroslava Hrocha,CSc., I~atedra 
obecných dějin FF UK Praha 

C. Publikbce prací čsl. autoru v zahraničí 

Usnesení: 
vědecké kolegium 

1646 Z$Stupce nakladatelství Academia, aby pfedlo!il na čarvno-
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0avoní ústavu přístrojovou technikou 

Usnesení: 

Vědecké kolegium 

vyslovilo souhlas s předloženým přípisem a doporučuje jej 

předat presidiu ČSAV 

D. Zpráv a o průběžné opo~cntuře úkolů SPZV, která pro 

běhla JO. května v Fsycholo 0 ické8 ústavu CJAV 

Usnesení: 

lědecké kolegium 

vz2lo se souhlasem zpr ávu na vědomí 

:. Účast věg,,_y při realizaci nové výc~ovně vzdělávací sousta 

vy. Prof. 3. =~ujal podal informaci - navštíví akad . Z. 

Snítila, se kterým projedná koncepci zpracování materiálu 

pro presidium Č3AV . Materiál bude muset být mezioborový . 

Usnesení: 
Jědec1-eé kol egium 

se souhlasem přijalo informaci s. prof . B . Kujala 

F . r e r m: n a program červnového zasedání včdeckého kolegia· 

Zasedání věceckého kolegia se koná v původním termínu podle 

plánu práce, tj . 28 . června 1978 ve 13 hod . (Komise od 9 , 30) 

i!a tomto zasedání budou mj. schvalovány a udělovány vědecké 

hod .. os ti (CSc . ) . Účast všech c:lenů věda c!cého kolegia je nezbyt 

ně nutná ! 

Zapsala : M. Bakalářová 
schválil : člen korespondent J .Linhart,v 
předseda vědeckého kolegia pedagogiky 
a psychologie C3AV 


